
Zápis ze 7. zasedání Zastupitelstva obce Poniklá konaného dne 13. března 2024 

 

7. zasedání ZO proběhlo dne 13. března 2024 od 18:00 hod. v kinosále přístavby základní školy (čp. 148) 

Poniklá. 

 

7. zasedání ZO bylo zahájeno v 18:03 hod. starostou Tomášem Hájkem za přítomnosti 13 zastupitelů 

(omluven: J. Kubín – dorazí později, M. Gembická – dorazí později), 5 hostů z řad veřejnosti. Starosta 

konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno a v počtu 13 zastupitelů je usnášeníschopné. 

 
Pozn.: Nejedná se o doslovný zápis ze zasedání, některé nepodstatné výstupy jsou zapisovatelem a ověřovateli zápisu kráceny 

či vynechány. Není-li v zápise uvedeno jinak, byla přijatá usnesení schválena jednomyslně.  

 

1. Schválení programu, volba mandátové a návrhové komise a zapisovatele 

 

Program 7. zasedání Zastupitelstva obce Poniklá:  

1. Schválení programu, volba navrhovatele usnesení, ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

2. Zpráva o činnosti Rady obce Poniklá 

3. Vznik „Jilemnicka – společenství obcí“ 

4. Obecní grantový systém na rok 2024 

5. Obecně závazná vyhláška o odpadech - ceník 

6. Bytový fond – harmonogram větších oprav 

7. Hospodaření ZŠ a MŠ 

8. Diskuse 

 

Návrh usnesení č. 69:  
ZO Poniklá schvaluje program 7. zasedání Zastupitelstva obce Poniklá. 

Hlasování:   pro:  13      

proti:     0  

zdržel se:   0 

 

Návrh usnesení č. 70:   
ZO Poniklá schvaluje navrhovatelem usnesení Ladislava Chluma, ověřovateli zápisu Lenku Scholzovou 

a Radku Paulů, zapisovatelkou Petru Novotnou. 

Hlasování:    pro:   13       

proti:     0  

zdržel se:   0 

 

2. Zpráva o činnosti Rady obce Poniklá 

 

Zprávu přednesla místostarostka Petra Novotná. 

 

18.10 hod – dorazila zastupitelka M. Gembická, počet zastupitelů 14. 

 

Diskuse: 

Bez připomínek. 

 

Návrh usnesení č. 71: 

ZO Poniklá bere na vědomí zprávu o činnosti Rady obce Poniklá 

 

 

 



3. Vznik „Jilemnicka – společenství obcí“ 

 

Jilemnicko – svazek obcí byl založen v roce 1999 a v roce 2000 prošel transformací kvůli tehdejší změně 

zákona o obcích. V rámci své více než dvacetileté historie se zaměřuje na velmi širokou škálu činností 

s významným dopadem především do odpadového hospodářství. Od 1.1.2024 se pro dobrovolné svazky 

změnila platná legislativa, související s novelou zákona o obcích 128/2000 Sb. Tato novelizace umožňuje 

dobrovolným svazkům obcí rozšířit svoji činnost v rámci tzv. společenství obcí také do oblasti samostatné 

a přenesené působnosti státní správy. 

Jilemnicko – svazek obcí v posledních pěti letech vynakládá mnoho sil na rozvoj společného odpadového 

hospodářství a založil mimo jiné vlastní společnost EKO Jilemnicko s. r. o., která zajišťuje svoz odpadu 

v našem regionu. Činnost v oblasti odpadového hospodářství se ve Svazku natolik rozrůstá, že bylo 

navrženo ji oddělit do samostatné organizace. 

Na našem území by tedy nově působily dva dobrovolné svazky – ten stávající, zaměřený na odpadové 

hospodářství a druhý, zaměřený na ostatní činnosti, vedený pod názvem Jilemnicko – společenství obcí.  

 

Diskuse: 

M. Kulhavý: 24 let zde obce vyvíjí činnost ve svazku, investovali do toho spoustu prostředků a nyní do 

nového svazku budou přistupovat nové obce. Jaké budou podmínky pro tyto obce? R. Paulů: Na stávajícím 

IČ bude majetek týkající se odpadů, na novém IČ přijde ostatní majetek. Tam, kam budou přistupovat nové 

obce, bude muset dojít k úpravám stanov. Předpokládáme vstupní vklad pro nově příchozí obce. Mluvíme 

zhruba o 500 Kč/obyvatel, není ještě přesně stanoveno. T. Hájek: Starostové obce o vkladu diskutovali, 

jsem toho názoru, aby byl vstupní vklad roven nákladům vynaložených ostatními členy, což je cca 800 

Kč/obyvatel, tento názor byl však menšinový.  

 

Návrh usnesení č. 72:  

ZO Poniklá schvaluje založení nového společenství obcí na území ORP Jilemnice pod názvem Jilemnicko 

– společenství obcí a vstup obce Poniklá do tohoto společenství obcí. 

Hlasování:    pro:   13     

proti:    0  

zdržel se:   1 (M. Kulhavý) 

 

Návrh usnesení č. 73:  

ZO Poniklá schvaluje předloženou Smlouvu o vytvoření společenství obcí pod názvem Jilemnicko – 

společenství obcí včetně přílohy č. 1 Stanovy Jilemnicko – společenství obcí a pověřuje starostu k jejímu 

podpisu. 

Hlasování:    pro:   13     

proti:    0  

zdržel se:   1 (M. Kulhavý) 

 

4. Obecní grantový systém na rok 2024 

 

Celkem podáno 16 žádostí o podporu projektů v rámci grantového systému obce Poniklá na rok 2024. 

Žádosti požadují podporu v souhrnné výši 544 800 Kč, přičemž obec v rozpočtu na rok 2024 určila 

k rozdělení částku 500 000 Kč.  

 

Drobný převis 44 800 Kč navrhuje rada obce řešit tak, že budou plně podpořeny všechny projekty vyjma 

dvou projektů největších žadatelů: 

 

Tělocvičná jednota Sokol Poniklá: projekt „Drobné opravy a nátěr dřevěných konstrukcí a střechy chaty 

Babeta“ nepodpořit s odůvodněním: V rámci předložených projektů řešících vesměs čistě nekomerční 

záležitosti, je rekonstrukce Babety přece jenom více ekonomického (byť pro dobro spolku sloužícího) 



zaměření. V minulých letech obec podpořila několik předchozích etap rekonstrukce, letos vzhledem 

k nedostatku financí doporučuje rada obce v této konkrétní žádosti (žádost o dotaci 36 000 Kč) dotaci 

nepřidělit. Žadatel je i tak druhým letošním největším a historicky vůbec dalece největším beneficientem 

obecních dotací. 

 

SDH Poniklá: projekt „Oslavy 140 let založení sboru“ snížit výši dotace z žádané podpory 70 000 Kč na 

navrženou podporu 61 160 Kč. SDH Poniklá jistě i tak uspořádá zaslouženě velkolepé trachtace a bude 

letošním největším příjemcem obecních dotací. 

 

Grantový program obce Poniklá na rok 2024 

název žadatele název projektu stručný popis 

celkové 

náklady 

projektu v 

Kč 

požadovaná 

dotace 
schválená dotace 

Kč Kč % Kč % 

Česká 

speleologická 

společnost 

Přístřešek na těžní 

zařízení a rozvaděč, 

oprava osvětlení 

jeskyně 

cca 3x3 m přístřešek, 

výměna svítidel 
60 000 45 000 75,0 45 000 75,0 

Fišerová Soňa 

Anna-Marie 
Večery při svíčkách 10 akcí na různá témata 53 000 17 000 32,1 17 000 32,1 

Fišerová Soňa 

Anna-Marie 
Knihobudka 

nová knihobudka u 

Kantýny a na Jilmu 
8 000 6 400 80,0 6 400 80,0 

Holec Petr 
Běh do vrchu Poniklá 

– Rezek 
zajištění běžeckého závodu 32 000 20 800 65,0 20 800 65,0 

Hráči florbalu Brankářská výzbroj brankářské boty, míčky… 3 300 2 640 80,0 2 640 80,0 

Kabinet 

kerkonošské 

slovesnosti 

Masopustní masky 
nákup a výroba masek na 

ponikelský masopust 
40 000 32 000 80,0 32 000 80,0 

Myslivecký 

spolek Kákov 

Zimní přikrmování 

zvěře 

jadrné krmivo, medicinální 

liz 
25 000 20 000 80,0 20 000 80,0 

SDH Poniklá 
Celoroční společenská 

činnost 2024 

doprava, startovné, dětský 

tábor, soustředění, 

Silvestrovský běh, 5 ks 

pivních setů,… 

31 250 25 000 80,0 25 000 80,0 

SDH Poniklá 

Druhá etapa 

rekonstrukce chaty na 

Ruzyni 

krbová kamna, komín, … 56 250 45 000 80,0 45 000 80,0 

SDH Poniklá 
Oslavy 140 let 

založení sboru 

zvukař, dechovka, hudební 

kapela, upomínkové 

předměty, občerstvení pro 

hosty,… 

87 500 70 000 80,0 61 160 69,9 

SDH Přívlaka 
SDH Přívlaka jede do 

Frýdlantu 
náklady na dopravu 28 000 21 000 75,0 21 000 75,0 

Tělocvičná 

jednota Sokol 

Poniklá 

Akce TJ. Sokol 

Poniklá v roce 2024 

dětský den, cvičení s O. 

Šípkovou, posvícení, 

rozsviťme si náves, 

celorepublikové akce 

sokola 

56 000 44 800 80,0 44 800 80,0 

Tělocvičná 

jednota Sokol 

Poniklá 

Činnost TJ Sokol 

Poniklá v roce 2024 

Sokolíček - odměny, 

Pusinky a Minipusinky - 

startovné, úbory na slet, 

webové stránky  

95 000 76 000 80,0 76 000 80,0 



Tělocvičná 

jednota Sokol 

Poniklá 

Drobné opravy a nátěr 

dřevěných konstrukcí 

a střechy chaty Babeta  

Drobné opravy a nátěr 

dřevěných konstrukcí a 

střechy chaty babeta  

45 000 36 000 80,0 0 0,0 

TJ Poniklá Nové střídačky 

2x nové střídačky - základy, 

dlažba, pozinková 

konstrukce s plechovou 

krytinou 

88 000 70 400 80,0 70 400 80,0 

Vránová Lenka 
Dokoupení 

mažoretkových potřeb 
šaty, hůlky,… 16 000 12 800 80,0 12 800 80,0 

C E L K E M 724 300 544 840   500 000   

 

Diskuse: 

Zastupitelé V. Schmidt, J. Jirouš, T. Nosek, P. Novotná, K. Dobiášová, T. Klikorka, P. Plichta, L. Scholzová, 

R. Paulů, M. Gembická, T. Hájek, S. A.-M. Fišerová, L. Chlum a M. Kulhavý nahlásili střet zájmů. 

 

Návrh usnesení č. 74: 

ZO Poniklá schvaluje přidělení dotací obce Poniklá na rok 2024 dle předloženého návrhu. ZO Poniklá 

pověřuje starostu obce uzavřít s žadateli, kteří v úhrnu obdrží dotaci 50 000,- Kč a vyšší, příslušnou 

veřejnoprávní smlouvu.  

Hlasování:    pro:   14       

proti:    0  

zdržel se:   0 

 

5. Obecně závazná vyhláška o odpadech – ceník  

 

Stávající cena za směsný komunální odpad je nastavena tak, že 120 l popelnice (nebo stejně velký pytel) 

stojí 100 Kč, poloviční objemy polovinu, dvojnásobné dvojnásobek, atd. Vzhledem ke stále rostoucím 

nákladům na likvidaci komunálního odpadu navrhuje rada obce zvýšit od roku 2025 poplatek na 1 Kč za 1 

litr, tedy na 120 Kč za klasickou popelnici a poměrně odpovídající cenu za jiné typy nádob. 

 

Poslední změny sazeb:  

rok 2022: 90 Kč,  

rok 2023 100 Kč, 

rok 2024 100 Kč, 

rok 2025 120 Kč - návrh 

 

Zpoplatnění 1 Kč za 1 litr je zároveň dle legislativy maximální možné. Limity jsou u adresného zpoplatnění 

velmi nízké, zatímco u paušálních plateb naopak až dost vysoké.  

 

18:35 hod – dorazil zastupitel J. Kubín, počet zastupitelů 15. 

 

Diskuse: 

T. Hájek: Ztráta systému je vysoká, lidé více přemýšlejí, kdy popelnici přistavit a kdy ne. Zároveň díky 

legislativě není možné stanovit povinnost chalupářům, aby odebírali určitý počet pytlů, ti nám z příjmů nyní 

téměř úplně vypadli. Lidé více třídí a náklady na likvidaci tříděného odpadu jsou vyšší, než příspěvky 

EKOKOMU. 

M. Gembická: Součástí vyhlášky nejsou pytle? T. Hájek: Jsou, pytle mají také určitý objem a podle objemu 

se počítá jejich cena. Tedy 120 l pytel je stejně zpoplatněný jako 120 l popelnice. 

 

 

 



Návrh usnesení č. 75: 

ZO Poniklá schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Poniklá č. 1/2024, o místním poplatku za odkládání 

komunálního odpadu z nemovité věci.   

Hlasování:     pro:  15  

proti:    0  

zdržel se:   0 

 

6. Bytový fond – harmonogram větších oprav 

 

Na minulém jednání bylo přislíbeno navrhnout harmonogram dalších oprav bytového fondu s ohledem 

na potřebnost investic a možnost využít na ně dotační zdroje. Na opakovaných jednáních rada obce dospěla 

k návrhu, že nejpotřebnější a zároveň s ohledem k dotačním možnostem nejefektivnější, bude zabývat se 

v následujících dvou letech přednostně bytovými domy čp. 432 (Dům s pečovatelskou službou) a čp. 60 

(Škvárovna). 

 

Čp. 432 (Dům s pečovatelskou službou): 

Relativně nový, ale dosti problematický objekt. Dožívající střešní krytina (střešní asfaltový šindel) 

a permanentní problémy s vlhkostí bytů. Není klasickým bytovým domem, kolaudován jako Dům 

s pečovatelskou službou (nyní již po udržitelnosti dotací). Pro program zelená úsporám nutný převod na 

bytový dům s eventuálními nároky na požární bezpečnost vzhledem k aktuálním normám. Celkem 20 

jednopokojových a dva dvojpokojové byty. Navrženo: 

- výměna střešní krytiny (hliníkový plech) 

- výměna oken a dveří (trojskla, plast) 

- zateplení stropů a fasády (vata) 

- instalace řízeného větrání do všech bytových jednotek s rekuperací (při ponechání stávajícího 

vytápění akumulačními kamny) 

 

Čp. 60 (Škvárovna): 

Výměrou bytů největší a zároveň nejzanedbanější obecní bytový dům. Celkem 9 bytů, ovšem aktuálně 

pouze 4 domácnosti - 4 byty (tedy celé 2NP) jsou vystěhované a 1 byt v 1NP je užíván společně 

se sousedním bytem. Navrženo: 

- výměna oken a dveří 

- zateplení stropů a fasády 

- stavební úpravy ve 2 NP vedoucí ke spojení 4 malých zde aktuálně neobsazených bytů (celé volné 

patro) ve 2 větší byty vybavené standardním sociálním zázemím 

- změna vytápění na tepelné čerpadlo (složitější, detaily třeba doladit…) 

- likvidace doplňkových staveb (kolny, šupny) 

- úprava okolí domu 

 

Odhad nákladů cca 10 mil Kč na každou akci, předpokládané dotace cca 70 % z této částky ex post 

vyplacené, předpoklad rozložení staveb do 2 let, nezbytnost dočasného překlenovacího úvěru. 

 

Diskuse: 

M. Gembická: V jakém stavu je střecha na čp. 60? T. Hájek: Střecha projde ještě posouzením, ale 

předpokladem jsou spíše lokální opravy než kompletní výměna.  

M. Kulhavý: V momentě, kdy se bude takto zasahovat do změny dispozice ve 2. NP, jak jste se zamýšleli, 

proč tam budou nově jen 2 byty místo 4, proč ne třeba 3 menší startovací byty? T. Hájek: Ty čtyři stávající 

byty jsou opravdu malé, po jejich doplnění o standardní zázemí a s ohledem ke snaze snížit celkový počet 

domácností v čp. 60, se kloníme k úpravě na dva větší byty. Zabývali jsme se i možností sociálního bydlení, 

ovšem podmínky pro jeho podporu jsou příliš svazující. 

L. Scholzová: Takže se předělá komplet celé 2. NP a spodní a horní patro zůstane zachováno? T. Hájek: 

Ano, byty v 1. a 3. NP se v tuto etapu nebudou uvnitř rekonstruovat, budou se jich týkat pouze výměny oken 



a zateplení. Tedy to, co je pod dotací. Počítá se s nějakou menší úpravou společných chodeb. J. Kubín: Na 

výměnu jsou také veškeré vchodové dveře do bytů.  

M. Gembická: Neumím si představit, že se za 10 mil. Kč podaří čp. 60 dát do pořádku.  

M. Gembická: Na objektu čp. 432 se určitě shodneme, ale proč se dává přednost čp. 60 před čp. 262? 

T. Hájek: U čp. 262 se pro její architektonicky zajímavou fasádu nepředpokládá celkové zateplení, dokonce 

i v případě oken se uvažuje spíše o dřevěných výplních, pro současně vypsané dotace je tedy tento objekt 

méně vhodný. Stav čp. 60 je objektivně nejhorší ze všech našich bytových domů a v minulých letech se na 

něm téměř žádné opravy neprovedly, ačkoliv je to náš dům s největší výměrou bytů a tedy největšími příjmy 

z nájmů. Navíc je dnes z velké části prázdný a pro rekonstrukci tedy vhodný. 

M. Kulhavý: Pokud tam bydlí občané, kteří platí nájem, není možné, aby jim foukalo okny. 

M. Gembická: O jakém období realizace se bavíme? T. Hájek: Předpokládáme rozložení na 2 roky, s tím, 

že třeba u čp. 60 by letos mohlo dojít k výměně oken a příští rok dokončit zateplení. M. Gembická: Bylo by 

dobré, aby zastupitelé věděli o případném rozpočtu, kdyby náklady byly vyšší než avizovaných 10 mil. Kč.  

 

Návrh usnesení č. 76:  

ZO Poniklá schvaluje záměr rekonstrukce obecních bytových domů čp. 432 a čp. 60 dle předloženého 

záměru a pověřuje Radu obce Poniklá přípravou podrobné projekční dokumentace. 

Hlasování:    pro:   15       

proti:    0  

zdržel se:   0 

 

7. Hospodaření ZŠ a MŠ 

 

Účetní závěrky obou organizací schválila Rada obce Poniklá, zastupitelům přísluší rozhodnutí o převedení 

kladných výsledků hospodaření.  

 

Výsledky hospodaření za rok 2023: 

MŠ  + 132 752,85 Kč 

ZŠ  + 441 850,87 Kč 

 

Návrh usnesení č. 77:  

ZO Poniklá bere na vědomí výsledek hospodaření Mateřské školy Poniklá, příspěvkové organizace za rok 

2023 a schvaluje převedení kladného výsledku hospodaření ve výši 132 752,85 Kč na SÚ 413 (rezervní 

fond). 

Hlasování:    pro:   15       

proti:    0  

zdržel se:   0 

 

Návrh usnesení č. 78:  

ZO Poniklá bere na vědomí výsledek hospodaření Základní školy Poniklá, příspěvkové organizace za rok 

2023 a schvaluje převedení kladného výsledku hospodaření ve výši 200 000 Kč na účet SÚ 416 (fond 

reprodukce majetku, fond investic) a převedení kladného výsledku hospodaření ve výši 241 850,87 Kč na 

účet SÚ 413 (rezervní fond tvořený ze zlepšeného výsledku hospodaření).   

Hlasování:    pro:   15       

proti:    0  

zdržel se:   0 

 

8. Diskuze 

 

M. Kulhavý: Kdy bude dopravní značení na návsi, aby bylo jasné, kde se může parkovat? Není jasné 

značení, kde je parkoviště a není jasné značení, kde je zákaz stání. T. Hájek: Nechtěl jsem řešit parkování 



na návsi příkazy. A dělat dopravní značení, které nevymáháme, je zbytečné. V plánu je ještě vodorovné 

značení, které by jasněji definovalo plochy pro parkování.  

(Po diskuzi zastupitelů převládl většinový názor, aby na návsi bylo parkování zakázáno zákazovými 

značkami s výjimkou vyhrazených stání.) 

P. Kadavá: Dnes jsem odjížděla v 16 hod do Jilemnice a řidič autobusu se složitě otáčel na návsi. Řekla 

jsem mu, že za farou je velké parkoviště a on mi řekl, že tam to nelze, protože je to zavřené. T. Hájek: Neměl 

pravdu.  

R. Paulů: Jak probíhají práce na opravách smuteční síně a další vnitřní úpravy v KD Kantýna? T. Hájek: 

Smuteční síň by měla být naprojektovaná cca v květnu, následovat bude Kantýna.  

T. Hájek: Před zhruba dvěma lety jsme se shodli, že sundáme lano na vleku a posoudíme finanční stránku 

demontáže sloupů. U těch sloupů by to při likvidaci betonových patek vyšlo zhruba nula od nuly. 

Navrhujeme tedy pro letošní rok sundat lano a demontovat spodní sloup vleku s točnou a strojovnu. 

(Zastupitelé se shodli na tomto postupu.) 

 

Zasedání bylo ukončeno v 19:25 hod. 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 
 

starosta: Ing. Tomáš Hájek     ……………………………………… 

 

místostarostka: Ing. Petra Novotná    ……………………………………… 

 

Ing. Radka Paulů      ……………………………………… 

 

Lenka Scholzová      ……………………………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Shrnutí usnesení ze 7. zasedání Zastupitelstva obce Poniklá konaného dne 13. března 2024 od 18 hod 

v kinosále přístavby základní školy (čp. 148) Poniklá:  

 

Usnesení č. 69: 

ZO Poniklá schvaluje program 7. zasedání Zastupitelstva obce Poniklá. 

Usnesení č. 70: 

ZO Poniklá schvaluje navrhovatelem usnesení Ladislava Chluma, ověřovateli zápisu Lenku Scholzovou a 

Radku Paulů, zapisovatelkou Petru Novotnou. 

Usnesení č. 71: 

ZO Poniklá bere na vědomí zprávu o činnosti Rady obce Poniklá 

Usnesení č. 72: 

ZO Poniklá schvaluje založení nového společenství obcí na území ORP Jilemnice pod názvem Jilemnicko 

– společenství obcí a vstup obce Poniklá do tohoto společenství obcí. 

Usnesení č. 73: 

ZO Poniklá schvaluje předloženou Smlouvu o vytvoření společenství obcí pod názvem Jilemnicko – 

společenství obcí včetně přílohy č. 1 Stanovy Jilemnicko – společenství obcí a pověřuje starostu k jejímu 

podpisu. 

Usnesení č. 74: 

ZO Poniklá schvaluje přidělení dotací obce Poniklá na rok 2024 dle předloženého návrhu. ZO Poniklá 

pověřuje starostu obce uzavřít s žadateli, kteří v úhrnu obdrží dotaci 50 000,- Kč a vyšší, příslušnou 

veřejnoprávní smlouvu.  

Usnesení č. 75: 

ZO Poniklá schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Poniklá č. 1/2024, o místním poplatku za odkládání 

komunálního odpadu z nemovité věci.   

Usnesení č. 76: 

ZO Poniklá schvaluje záměr rekonstrukce obecních bytových domů čp. 432 a čp. 60 dle předloženého 

záměru a pověřuje Radu obce Poniklá přípravou podrobné projekční dokumentace. 

Usnesení č. 77: 

ZO Poniklá bere na vědomí výsledek hospodaření Mateřské školy Poniklá, příspěvkové organizace za rok 

2023 a schvaluje převedení kladného výsledku hospodaření ve výši 132 752,85 Kč na SÚ 413 (rezervní 

fond). 

Usnesení č. 78: 

ZO Poniklá bere na vědomí výsledek hospodaření Základní školy Poniklá, příspěvkové organizace za rok 

2023 a schvaluje převedení kladného výsledku hospodaření ve výši 200 000 Kč na účet SÚ 416 (fond 

reprodukce majetku, fond investic) a převedení kladného výsledku hospodaření ve výši 241 850,87 Kč na 

účet SÚ 413 (rezervní fond tvořený ze zlepšeného výsledku hospodaření).   

 

Ověřovatelé zápisu: 

 
 

starosta: Ing. Tomáš Hájek     ……………………………………… 

 

místostarostka: Ing. Petra Novotná    ……………………………………… 

 

Ing. Radka Paulů      ……………………………………… 

 

Lenka Scholzová      ……………………………………… 

 



 

Jednání obecní rady za od prosince 2023 do března 2024 
 
Rada obce brala na vědomí pravidelné informace o postupu hodnocení projektů podaných do výzvy 

Národního programu životní prostředí, podpora obcí ležících v národních parcích: 

- projekt úpravy veřejných prostranství a stanoviště odpadů: záměr na úpravu veřejných prostranství u 

KD Kantýna a v areálu Homole spolu s úpravami sběrných míst na tříděný odpad za farou, na 

Huderově, u DPS a u KD Kantýna – projekt byl akceptován a bude naplánována realizace na období 

podzim 2024 – první pololetí roku 2025, výdaje 2,2 mil. Kč, dotace 1,8 mil. Kč, 

- parkoviště u hřbitova – projekt byl podán, proběhlo doplnění komentáře potřebnosti neb úředníci jsou 

přesvědčeni, že už máme dostatek parkovacích míst, my si to však nemyslíme a tak dále bojujeme o 

schválení, výdaje 0,8 mil. Kč, dotace 0,5 mil. Kč, zprávy zatím nejsou optimistické a zřejmě hrozí 

zastavení administrace, 

- revitalizace veřejného prostranství na hřbitově – záměr byl po kladném hodnocení Správy KRNAP 

podán do výzvy, navrženo je kácení veškeré zeleně vyjma vzrostlého stromu u smuteční síně, 

frézování pařezů, nové výsadby, trvalkové záhony kolem smuteční síně a cestní síť, 

- podán byl projekt také na realizaci chodníku od parkoviště za farou k autobusové zastávce, ačkoliv 

byl záměr vyřazen z původního projektu na úpravu veřejného prostranství s doporučením, předložit 

ho do tzv. infrastruktury obcí, uposlechli jsme, přepracovali dle instrukcí, tak jsme před pár dny 

obdrželi zprávu, že projekt neodpovídá podmínkám výzvy, tedy ukončí administraci.  

Rada obce vzala na vědomí hodnocení projektu podaného do 44. výzvy OPŽP na rozšíření vodovodní sítě 

Přívlaka. Nyní jsme se vypořádali s připomínkami a smutně zjistili, že jsme téměř bez šance. Tato výzva 

měla pro žadatele připraveno 500 mil. Kč, podáno však bylo za 3,5 mld. Kč. Více bodů získají velké 

projekty s připojením co nejvíce ekvivalentních obyvatel, což my bohužel nejsme. Dle informací od 

manažera projektu se hledají dodatečné zdroje a někteří žadatelé se zapojili i do jiných výzev a budou od 

svých projektů odstupovat. Tedy, stále ještě pracujeme s malým dílem naděje.  

Rada obce vzala na vědomí informaci o úspěšném podání projektu na snížení energetické náročnosti 

obecního úřadu. Navrženo je zateplení objektu, výměna oken a dveří, umístění FVE na střeše objektu, 

zateplení střechy a podsklepení, příprava na elektromobilitu a instalace tepelného čerpadla. Projekt byl 

podán do 37. výzvy OPŽP, kde alokace ještě nebyla vyčerpána a výzva je založena na principu, když dobře 

podáš, peníze dostaneš.  

Rada obce schválila uzavření příkazní smlouvy mezi obcí Poniklá a Sunritek s. r. o. za účelem projekce pro 

potřeby dotační výzvy Modernizačního fondu na modernizaci veřejného osvětlení. Výzva je plánována 

v druhé polovině roku, je však třeba připravit dokumenty typu energetického posudku, světelně-

technických požadavků apod. 

 

 
 

 

Ing. Petra Novotná, místostarostka 


